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Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 2. 3. 2024 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Přáda, PhD., MUDr. Aszalayová, MUDr. Dernerová, 

MUDr. Dobeš, MUDr. Dostalíková, MUDr. Dvorník, MUDr. Henčlová, MUDr. 

Jehlička, Ph.D., MUDr. Kubíček, MUDr. Lindovský, MBA, MUDr. Mečl, 

MUDr. Němeček, MUDr. Sedláček, MUDr. Šťastný, PhD., MUDr. Trnka. 

Omluveni:     MUDr. Doležal, MUDr. Mach, MUDr. Monhart, PhD., MUDr. Voleman. 

Přizváni: Mgr. Valášek, MBA, MUDr. Sojka. 

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 16 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

    V lednu 2024 bylo přijato celkem 117 lékařů: 

     z toho bylo    16   lékařů se státní příslušností SR, 

   55   lékařů s jinou státní příslušností, 

                 6   lékařů se slovenskou LF, 

   52   lékařů se zahraniční LF. 

   V únoru 2024 bylo přijato celkem 68 lékařů: 

     z toho bylo    16   lékařů se státní příslušností SR, 

                           26   lékařů s jinou státní příslušností, 

                             8   lékařů se slovenskou LF, 

                           23   lékařů se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

V roce 2024 požádalo celkem 29 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v lednu 2024. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Vyúčtování XXVI. Plesu lékařů českých 

   Pořádání 26. Plesu lékařů českých skončilo pro ČLK ztrátou 732 641,- Kč. 

   ČLK použila následující příjmy od sponzorů:   70 000,- Kč od společnosti Kooperativa a.s., 

8 470,- Kč od společnosti Bohematic s.r.o. (hodinky).  

    Pro porovnání pořádání Plesu lékařů českých v roce 2023 skončilo pro ČLK ztrátou 740 

299,- Kč. 

   Představenstvo bere na vědomí zprávu o vyúčtování XXVI. reprezentačního Plesu 

lékařů českých. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Sekce mladých lékařů ČLK 

   Pořádání protestní akce „Lékaři jsou taky lidi“ si vyžádalo velké pracovní nasazení týmu 

Sekce mladých lékařů ČLK.  K vyplacení náhrady za ztrátu času pro organizátory akce nestačí 

finanční prostředky vyčleněné v rozpočtu ČLK na činnost SML ČLK ve výši 200 000,- Kč na 

rok. 

   Dr. Přáda navrhuje vyplacení paušální částky za náhradu času věnovaného organizování 

protestní akce formou odměny, a to konkrétně pro: 

MUDr. Hana Pítrová 30 000,- Kč 

MUDr. Adam Kubica 30 000,- Kč 

MUDr. Monika Hilšerová 25 000,- Kč 

MUDr. Marie Svobodová 25 000,- Kč 

MUDr. Klára Dunajová 25 000,- Kč 

MUDr. Markéta Hlaváčková 25 000,- Kč 

MUDr. Andrej Černý 20 000,- Kč 

MUDr. Martin Pavelka 20 000,- Kč 

   Dr. Jehlička navrhuje jako protinávrh jednotnou náhradu za ztrátu času ve výši Kč 10 000,-  

pro: 

MUDr. Hana Pítrová  

MUDr. Adam Kubica  

MUDr. Monika Hilšerová  

MUDr. Marie Svobodová  

MUDr. Klára Dunajová  

MUDr. Markéta Hlaváčková  

MUDr. Andrej Černý 

MUDr. Martin Pavelka  

  Hlasování o návrhu Dr. Jehličky 

Hlasování – přítomno 16 hlasujících: 

pro :   8 

proti :   3 

zdržel :  5     Návrh nebyl přijat. 

   Hlasování o návrhu Dr. Přády 

Hlasování – přítomno 16 hlasujících: 

pro:   9 

proti :   1 

zdržel :  6     Návrh byl přijat. 
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Rytíř lékařského stavu 

   Slavnostní pasování v pořadí již 30. Rytíře českého lékařského stavu se uskuteční ve čtvrtek 

14.3.2024 od 19 hodin v Břevnovské klášteře v Praze. Na základě rozhodnutí sboru volitelů 

bude Rytířem pasován prof. MUDr. Josef Dvořák, DrSc., FICS. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

 

Etická komise ČLK 

   První zasedání EK ČLK v novém složení se uskuteční 10.4.2024 v Domě lékařů. 

   Předseda EK ČLK Dr. Jehlička navrhuje na funkci místopředsedy EK ČLK MUDr. Zdeňka 

Kalvacha, CSc. 

Představenstvo volí místopředsedou EK ČLK MUDr. Zdeňka Kalvacha, CSc. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Karta člena ČLK 

   Členové skupiny pro realizace projektu karta člena ČLK Dr. Němeček, Dr. Mečl a Dr. Sojka 

referovali o stavu projektu a o jednáních, které vedli s firmou ISSA jako provozovatelem 

registru ČLK a firmami Pass Machine a GTC Alive (ISIC), které komoře zhotovení karet nabízí.  

Představenstvo souhlasí, aby firma ISSA připravila návrh úprav ve stávajícím registru 

ČLK, které umožní spuštění karet člena ČLK. O nacenění těchto úprav a časovém 

harmonogramu jejich realizace rozhodne na základě návrhu firmy ISSA představenstvo 

na příštím zasedání. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   

Informace o činnosti oddělení vzdělávání ČLK – prof. Ptáček 

   Představenstvo vyslechlo prezentaci vedoucího oddělení vzdělávání prof. Ptáčka o vývoji 

celoživotního vzdělávání ČLK od doby, kdy byl prezidentem ČLK jmenován do této funkce, a 

o současném stavu celoživotního vzdělávání ČLK. 

   Představenstvo o této prezentaci diskutovalo. 

Dr. Dobeš navrhuje odvolání vedoucího oddělení vzdělávání prof. Ptáčka z funkce a žádá 

jmenovité hlasování. 

Hlasování – přítomno 16 hlasujících: 

Pro odvolání :   2  (dr. Dobeš, dr. Kubíček) 

Proti odvolání :   12 (dr. Kubek, dr. Přáda, dr. Aszalayová, dr. Dostalíková, 

                                                      dr. Dvorník, dr. Henčlová, dr. Jehlička, dr. Lindovský, 

                                                      dr. Mečl, dr. Sedláček, dr. Šťastný, dr. Trnka) 

Zdržel se :    2  (dr. Dernerová, dr. Němeček)          

                                                                                                     Návrh nebyl přijat. 

 

Dr. Kubek navrhuje vyslovit prof. Ptáčkovi poděkování za rozvoj celoživotního vzdělávání 

lékařů organizovaného a garantovaného ČLK. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 
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proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

3) Jednání a informace   

 

Jednání prezidentů profesních komor s předsedou Vlády ČR a některými ministry 

   Dr. Kubek informoval, že v souladu se závěrem adventního setkání prezidentů profesních 

komor požádal dne 6.2.2024 premiéra Fialu o další setkání předsedy Vlády ČR s prezidenty 

dvanácti profesních komor zřizovaných zákony.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Plnění závazku navýšení platů a mezd zdravotníkům v lůžkových zařízeních od 1.1.2024 

   Dr. Voleman písemně informoval o jednání předsedů místních organizací LOK-SČLK dne 

22.2.2024. Dle sdělení přítomných zástupců nemocnic proběhlo navýšení dle dohody, i když 

forma se v jednotlivých nemocnicích liší. V některých nemocnicích byly zaznamenány snahy 

vedení kompensovat zvýšení základních platů/mezd snížením jiných položek. V některých 

nemocnicích také nebyly v lednu řádně proplaceny přesčasové hodiny.  

Dr. Henčlová a Dr. Trnka referovali o nemocnicích, kde přetrvávají problémy. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Pracovní skupina pro přípravu zákona o odměňování ve zdravotnictví  

   Členem pracovní skupiny za ČLK byl ministrem zdravotnictví jmenován Dr. Kubek, který 

vzhledem ke své plánované dovolené pověřil svým zastupováním na prvním jednání 

viceprezidenta ČLK Dr. Přádu, který se však jednání 15.2.2024 nemohl z rodinných důvodů 

účastnit. Jednání se účastnila Dr. Hilšerová pověřená vedením SML ČLK. 

   Na jednání byli reprezentanti odborů, asociace sester, lékárníků, VZP a pojišťoven, Asociace 

nemocnic, AČMN, Sdružení soukromých nemocnic a dále zástupci Mz. Někteří členové 

pracovní skupiny zpochybňovali samotný princip speciální normy sjednocující odměňování 

v lůžkových zdravotnických zařízeních. A to přesto, že někteří z nich vznik této právní normy 

stvrdili svým podpisem v rámci dohody z 8. 12. 2023. ČLK tak jako LOK-SČL trvá na 

zákonném ukotvení principů odměňování tak, jak byly podepsány v dohodě 8.12.2023. 

Vzhledem ke zdlouhavosti legislativního procesu a negativistickému přístupu ze strany 

některých účastníků, se jeví jako racionální návrh zajistit splnění dohody s účinností k 1. 1. 

2025 prostřednictvím doplnění zákoníku práce.  

   Příští jednání je plánováno na 7.3.2024. 

Naše požadavky jsou v první fázi následující: 

- Navýšit platové tabulky na základě Dohody na 1,5 až 3 násobek průměrné mzdy (stanovení 

minimální hranice pro L1, L2, L3). 

- Navázat platové tabulky na průměrnou hrubou mzdu. 
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- Jasně definovat pracovně právně a finančně výkon lékařské profese mimo „základní pracovní 

dobu“ a zakotvit plánovatelnost přesčasů ve zdravotnictví. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Novela zákoníku práce 

   Úvodní jednání pracovní skupiny Ministerstva práce a sociálních věcí se konalo 8.2.2024 a 

za ČLK se ho účastnil Dr. Přáda. 

   Hlavně ze strany zaměstnavatelů bylo předloženo několik podnětů. Schůzka byla 

informativní, šlo hlavně o vytyčení témat k dalšímu jednání: 

   Problém nepřetržitého odpočinku v týdnu, platnost současné právní úpravy, kdy platí 

vyrovnávací období 4 týdnů, skončí 30. 6. 2024. Všichni účastníci jednání podpořili 

prodloužení této úpravy na neurčito. 

   Možnost ošetření 24 hodinového pobytu na pracovišti ne pouze kombinací směna + přesčas, 

ale i formou 24 hodinové směny. Tuto možnost odbory ani ČLK v zárodku nevetovaly, bude 

předmětem dalšího jednání. O podrobnějších podmínkách se zatím nejednalo, pouze jsme trvali 

na zachování principu dvojího souhlasu (souhlas odborové organizace i jednotlivce) a zavedení 

finanční bonifikace za takovou směnu. Délka služby/směny 25h - tak, aby bylo zohledněno to, 

že je potřeba nějaký čas na předání služby (nemluvě o tom, že velmi často byla délka naopak 

na výplatnici zkracována na 23,5 hodiny), na tomto panovala v zásadě shoda. 

    Plánovatelnost přesčasové práce - ze zákona nelze přesčas plánovat, v minulé i současné 

úpravě se tedy služby tváří jako "náhodné", z hlediska transparentnosti a plánování panovala 

shoda i na tom, že by bylo žádoucí mít možnost (se souhlasem odborové organizace i 

zaměstnance) přesčas oficiálně plánovat. 

   Jednoznačné finanční a pracovněprávní zakotvení "ÚPS" - to, že je většina služeb řešena 

formou přesčasů s sebou přináší řadu problémů. Typickým příkladem jsou zkrácené úvazky, 

kdy lékař(ka) slouží nejprve "do úvazku" a teprve nad 40h/týden začne být práce proplácena 

přesčasovou sazbou, případně vybírání náhradního volna, kdy o výhodnější sazbu následně 

přijdete. SML ČLK navrhuje zavedení koeficientu/příplatku za veškerou práci mimo "normální 

pracovní dobu“ (tedy orientačně 16.00 - 7.00, víkendy, svátky), který by byl dolním 

nepodkročitelným limitem. Prioritou však musí zůstat zvyšování příjmů za základní pracovní 

dobu. 

   Opět se objevil návrh na prolomení limitu přesčasové práce 416 hodin ročně. Toto je těžko 

akceptovatelné, i když diskuse budou jistě pokračovat a ze strany zaměstnavatelů je třeba 

očekávat další tlak na takové změny.  

   Znovu bylo také otevřeno téma smluvních platů, které jsou pro většinu lékařů a lékařek 

nevýhodné. 

   Ukotvení volna před kmenovou zkouškou a atestací (které momentálně mají nařízené jen 

přímo řízená zařízení) nenarazilo na odpor. 

   Mz a MPSV se zavázala poskytnout závazné výklady současné novely, hlavně co se týká 

otázek volna po službě, náhradního volna…  

   Termín dalšího jednání zatím nebyl stanoven. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Dohodovací řízení o úhradách pro rok 2025 

   DŘ bylo zahájeno 29.1.2024. 

 - Ambulantní specialisté: ČLK-o.s. budou zastupovat Dr. Kubek, Dr. Aszalayová, Dr. Dvorník 

- Praktičtí lékaři: ČLK-o.s. budou zastupovat Dr. Lindovský, Dr. Němeček 

- Ambulantní gynekologové: ČLK-o.s. bude zastupovat Dr. Henčlová  

- Komplement: ČLK-o.s. bude zastupovat Dr. Musil 

Hlavní poradce MUDr. Mgr. Dagmar Záleská. 

  Koordinátorem DŘ bude Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra ČR.  

  Úvodní slovo za ministerstvo zdravotnictví přednesli Ing. Helena Rögnerová, vrchní ředitelka 

pro ekonomiku a zdravotní pojištění a Mgr. Tomáš Troch, ředitel odboru cen a úhrad. Ministr 

zdravotnictví prof. Válek se ani letos zahájení dohodovacího řízení nezúčastnil.   

  Stejně jako před rokem byl předložen návrh změny Jednacího řádu DŘ, spočívající ve zřízení 

skupiny poskytovatelů jednodenní péče. Návrh nebyl přijat, když jej odmítly všechny zdravotní 

pojišťovny.  

  Dne 26.3.2024. bude vydána zpráva analytické komise vycházející ze sběru dat pro účely DŘ. 

  V rámci zahajovacího jednání DŘ došlo k předvolení mandátové komise DŘ, která bude 

pracovat v nezměněném složení:  

Mgr. Jakub Uher - předseda     

RNDr. Luděk Šídlo, Ph.D.    

Mgr. Aleš Buriánek 

JUDr. Jana Popovičová      

Mgr. Martin Balada, LL.M.     

Ing. Pavel Rydrych. 

  Jednání v jednotlivých segmentech mezi účastníky dohodovacího řízení budou probíhat 

v prostorách ředitelství ZPMV budova Crystal, Vinohradská 2577/178, 130 00 Praha 3.  

   Harmonogram jednání je následující: 

Zahájení dohodovacího řízení        29. 1. 2024 

Předání dat analytické komisi jednotlivými zdravotními pojišťovnami  15. 3. 2024 

Aktualizace podílů pro hlasování v jednotlivých skupinách         15. 3. 2024 

Předání dat zpracovaných analytickou komisí skupinám poskytovatelů              22. 3.2024 

Jednání analytické komise                  26. 3. 2024 

Přípravná fáze – jednání zástupců zdravotních pojišťoven se zástupci sdružení 

poskytovatelů v rámci jednotlivých skupin poskytovatelů o předložených návrzích, včetně 

vypracování protokolu o dohodě či nedohodě                          24. 4. – 25. 4. 2024 

Ostatní jednání v rámci DŘ:                  15. 5. – 16. 5. 2024 

Oponentní (schvalovací) fáze                                                29. 5. - 30. 5. 2024 

Vypracování a rozeslání protokolů z přípravné fáze                   7. 6. 2024 

Závěrečná fáze – závěrečné společné jednání dohodovacího řízení               20. 6. 2024 

Předání výsledků dohodovacího řízení MZ ČR - vypracování, ověření a předání zápisu a 

závěrečného protokolu                                     30. 6. 2024 

   Průběžné informace z dohodovacího řízení budou k dispozici na speciálně zřízených 

webových stránkách https://www.zpmvcr.cz/poskytovatele/dohodovaci-rizeni-2025.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

https://www.zpmvcr.cz/poskytovatele/dohodovaci-rizeni-2025
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Vyhláška o soudních znalcích 

   ČLK opakovaně upozorňuje na skutečnost, že vyhláška č. 505/2020 Sb., o soudních znalcích 

je v rozporu se zákonem o soudních znalcích (č. 254/2019 Sb.). Zákon stanoví jako jednu 

z podmínek, které musí soudní znalci splňovat, osvědčení profesní komory zřízené zákonem ve 

znaleckých odvětvích, kde je komora zákonem zřízena. V lékařských znaleckých odvětvích 

byla povinnost osvědčení profesní komory zřízené zákonem vynechána, takže je v rozporu se 

zákonem č. 254/2019 Sb. ČLK požaduje uvedení vyhlášky do souladu se zákonem a zakotvit 

tedy i v případě lékařských znaleckých odvětví povinnost být držitelem osvědčení příslušné 

profesní komory zřízené zákonem č. 220/1991 Sb. O sjednání nápravy se ČLK marně snaží již 

několik let. K cíli nevedla ani jednání, která v únoru 2022 vedli Dr. Kubek a JUDr. Mach o 

návrhu ČLK s ministrem spravedlnosti JUDr. Blažkem a jeho náměstkem Mgr. Fraňkem. 

Prezident ČLK v této souvislosti marně žádal o podporu ministra Válka i premiéra Fialu, a to 

na jednáních 21.12.2022 i na společném jednání s prezidenty profesních komor 13.4.2023.  

  Z pověření prezidenta ČLK se JUDr. Mach účastnil 19.2.2024 jednání na Ministerstvu 

spravedlnosti. Ministerstvo spravedlnosti nabízí ČLK možnost nominovat svého zástupce do 

komise, která by měla zkoušet budoucí soudní znalce. Ve tříčlenné komisi pro příslušný obor 

by měl být vedle zástupce ČLK také zástupce Mz a Ms. JUDr. Mach připomněl požadavek 

ČLK, aby jednou z podmínek, kterou musí uchazeči o funkci soudního znalce splňovat bylo 

v souladu se zákonem osvědčení profesní komory. Jak zástupce MZ JUDr. Policar, tak přítomní 

zástupci Ms se na požadavek ČLK tvářili překvapeně. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Seznam zdravotních výkonů 

   ČLK opakovaně poukazuje na chybu ve výpočtu režijních nákladů spočívající v nezohlednění 

navýšení ceny práce u těch zdravotníků, jejichž práce není zahrnuta přímo do kalkulace nákladů 

na provedení výkonu, ale je zahrnuta do minutové režijní sazby. ČLK Ministerstvu 

zdravotnictví již opakovaně předložila připomínky a návrhy na změnu vyhlášky č. 134/1998 

Sb., které by chybu napravily. Tyto návrhy byly ze strany ministerstva opakovaně zamítnuty. 

Nezohlednění navýšení ceny práce zdravotnických pracovníků, jejichž práce je zahrnuta do 

výpočtu režijních nákladů, vede nejen k nesprávné kalkulaci režijních nákladů, ale fakticky i k 

nerovnému nastavení úhradových podmínek pro poskytovatele. Komora na svých 

připomínkách trvá a opět předložila Mz návrh navýšení minutové režijní sazby, které 

zohlednění navýšení ceny práce nositelů výkonů, ke kterému v minulosti opakovaně došlo.  

   Požadavek ČLK na změnu kapitoly 7 vyhlášky, kterou se vydává Seznam zdravotních výkonů 

s bodovými hodnotami, bude zařazen na jednání pracovní skupiny, která proběhne 6.6.2024. 

Předběžná předjednání jsou plánovaná v termínu od 14. do 16. května. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Pracovní skupina ČLK pro digitalizaci zdravotnictví 
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   Dr. Mečl informoval o své účasti na kulatém stolu na téma Umělá inteligence – výhoda pro 

české zdraví i zdravotnictví, který se konal 28.2.2024 v Poslanecké sněmovně pod záštitou 

místopředsedy Výboru zdravotnictví MUDr. T. Philippa a MUDr. T. Šebka (uLékaře.cz).       

   Právní stav v ČR a etické principy AI zmínil JUDr. Policar z MZ, především přípravu 

evropské směrnice k digitalizaci (EU AI Act).  

   Možnosti využití AI v medicíně představil MUDr. Tomáš Šebek. Zpracování obrazu v 

radiodiagnostice, očním lékařství, patologii atd. je typická oblast pro využití AI, včetně snížení 

nároků na počet lékařů v těchto oborech.  Praktickým lékařům by měla AI pomoci v efektivitě 

a snížením administrativy.  

   Ing. L. Loun (MAIA LABS) představil aplikaci, modul AI pro hodnocení endoskopických 

vyšetření GIT (kolonoskopie)  se zlepšením záchytu např. malých adenomů, které by mohl lékař 

přehlédnout.  

   M. Misař (Carebot) představil „druhý pár“ očí lékaře při hodnocení rentgenových snímků – 

rtg plic a mammografie, včetně vygenerování lékařské zprávy. Jako jeden z přínosů technologie 

byla uvedena nepřítomnost radiologova ve službě v menších nemocnicích.  

   Doc. Skála - odborný garant KARDI AI, referoval o monitoringu srdečního rytmu a jeho 

vyhodnocování umělou inteligencí. Všichni 3 přednášející pracují v rychle se rozvíjejících 

startupech.  

   Ing. Kabátek, ředitel VZP, zdůraznil, že pojišťovna očekává zvýšení efektivity a kvality 

poskytované zdravotní péče na straně poskytovatele bez dalšího navyšování celkových nákladů 

na zdravotní péči z hlediska pojišťoven.  

   Diskuse proběhla také o certifikaci AI jako zdravotnického prostředku a u nás doposud 

neexistujících regulačních opatřeních. Zajímavá byla diskuse o nutnosti podpory českých firem 

v rychle se rozvíjejícím prostředí a potřeba mít k dispozici dostatečný objem strukturovaných 

dat ze zdravotnictví, aby se AI měla z čeho učit. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 16  hlasujících: 

pro:     16 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

4) VR ČLK 

 

   Dr. Přáda informoval o zasedání Vědecké rady ČLK 29.2.2024.  

 

 

5) Licence 

 

   Dr. Lindovský prezentoval problematické žádosti o licence, které představenstvo projednalo.     

 

 

6) Různé 

 

 

Zasedání představenstva bylo ukončeno v 14:30 hodin. 

 

   Příští zasedání představenstva se uskuteční ve čtvrtek 11.4.2024 od 9:00 hodin v sídle ČLK - 

Dům lékařů, Drahobejlova 27, Praha 9. 
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   Ve čtvrtek 14.3.2024 se bude od 15:00 hodin v Břevnovském klášteře, Praha 6 konat porada 

předsedů OS ČLK a od 19:00 hodin bude následovat slavnostní Pasování rytíře lékařského 

stavu.  

 

 

 

 

Zapsala:   Hanka Matějková 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 


